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Protokół nr III/2024 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 27 czerwca 2024 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto 

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – Radca Prawny, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Joanna Janiak-Zembrzycka – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Ryszard Nawrocki – Członek Zarządu Powiatu Konińskiego, 
- Iwona Król – specjalista ds. kadr i płac - Biblioteka Publiczna Gminy Stare Miasto, 
- Joanna Gruszecka – inspektor UG Stare Miasto, 
- Magdalena Dul – podinspektor UG Stare Miasto, 
- Justyna Tomczak – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie III sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:08. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewelina Andrzejak – Dzień dobry. Witam Państwa. Otwieram III se-
sję Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2024 r., poz. 609 i 721). Witam Pana Wójta – Dariusza Puchałę, Witam Wicewójta – Janusza 
Frysiaka, Witam Panią Skarbnik – Jolantę Sobczak, Witam Zastępcę Skarbnika – Panią Monikę Gro-
madę, Witam Panią Sekretarz Gminy – Luizę Kędracką, Witam Pana mecenasa – Marcina Janiaka, 
Witam Radnego Powiatowego – Pana Ryszarda Nawrockiego. Witam Wysoką Radę, Panie Sołtys, 
Panów Sołtysów, Witam kierowników jednostek gminy oraz pracowników Urzędu Gminy. Przedsta-
wię teraz Państwu porządek obrad.  

 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

 
Na 15 radnych obecnych mamy 12, co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności, zatem 
Rada może podejmować decyzje, są one prawomocne. Radni, którzy są dzisiaj nieobecni usprawie-
dliwili swoją nieobecność.  
Nieobecni Radni: Lewandowski Waldemar, Stanisławski Albert, Zając Andrzej. 
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2. Przedstawienie porządku obrad III sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2023”: 

a) debata, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2023 r. i głosowanie nad absolutorium: 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r., 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2023 r., 
c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  

za 2023 r., 
d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r., 
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r., 
f) podjęcie uchwał: 

  -  w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozda-
niem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok, 

    - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania  
            budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok.  
8. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stare Miasto, 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto, 

• w sprawie ustalenia zasad, na podstawie których sołtysom przysługiwać będzie dieta 
oraz zwrot kosztów podróży służbowych, 

• w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Lisiec Mały, 

• w sprawie przejęcia od Powiatu Konińskiego zadania zarządzania przystankami komuni-
kacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Stare Miasto, 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością z siedzibą w Koninie za  2023 rok, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2024-2036. 

9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11. Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy. 

 
Porządek obrad III Sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Pani, Panowie Radni mają uwagi co, do przedstawionego po-

rządku obrad? Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania nad porządek obrad III sesji Rady Gminy 
Stare Miasto.  

 
     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0, a więc przyjęliśmy porządek obrad jednogło-
śnie.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Protokół został przesłany Państwu z materiałami sesyjnymi. Czy 
mają Panie, Panowie uwagi co do protokołu II sesji Rady Gminy? Jeśli nie ma, przystępujemy do  
głosowania. 
 

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 

„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy  – Informacja ta została przesłana Państwu razem z materiałami se-

syjnymi. Zamieszczona jest także na stronie gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli są jakieś 
pytania bądź uwagi do przedstawionej informacji, to bardzo proszę o zabranie głosu w punkcie Spra-
wy bieżące. 
 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Dyżury w Biurze Rady oraz załatwianie spraw bieżących. 31 maja 
2024 roku - udział w spotkaniu z delegacjami gmin partnerskich zaproszonych z okazji Dni Staromiej-
skich. 1 czerwca 2024 roku - udział w Dniach Staromiejskich. 2 czerwca 2024 roku - udział w Koncer-
cie Jubileuszowym na 50-lecie Zespołu Tańca Ludowego „Uśmiech”. 7 czerwca 2024 roku - udział  
w uroczystości nadania imienia Powstańców Wielkopolskich Szkole Podstawowej w Modle Królew-
skiej oraz przekazania sztandaru. 21 czerwca 2024 roku - udział w uroczystym zakończeniu roku 
szkolnego 2023-2024 w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Żychlinie. 24 czerwca 2024 roku  
- udział w uroczystym zakończeniu przedszkola przez dzieci sześcioletnie uczęszczające do oddziałów 
przedszkolnych przy Szkole Podstawowej imienia Jana Pawła II w Żychlinie. 26 czerwca 2024 roku  
- udział w spotkaniu integracyjnym Klubów Seniora z gminy Stare Miasto oraz gminy Godów. 

 
Punkt 6 porządku obrad – Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2023”. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Pana Wójta o przedstawienie.  

Pan Dariusz Puchała uruchomił prezentację w przedmiotowej sprawie oraz przedstawił  
wszystkim obecnym na sali omawiając ją do końca swojej wypowiedzi. 

Pan Dariusz Puchała -  Dzień dobry Państwu. Proszę o prezentację. Dobrze, Drodzy Państwo po-
staram się w takim telegraficznym skrócie troszeczkę powiedzieć o tym, co było zrealizowane w roku 
2023 w raporcie, który Państwo otrzymali, który jest publicznie dostępny na naszej stronie interne-
towej. Na BIP-ie są pełne informacje, oczywiście ten raport jest jakby uzupełnieniem tego, co jest 
wpisane w sprawozdanie z wykonania budżetu. Z tymi dokumentami można się bardzo wnikliwie 
zapoznać, to jest informacja dla osób, które zaglądają, no Państwo Radni to zrobili. Postaram się  
w kilku słowach powiedzieć o tym, co się wydarzyło w tym roku 2023, aczkolwiek powiem, że raport, 
który od 2018 roku musimy przedstawiać, przekazywać dla tych, którzy nie wiedzą raport służy do 
tego, aby wskazać wszystkie działania, realizacje polityk, strategii, programów, uchwał jakie były rea-
lizowane, czyli działalność podsumowująca pracę Wójta, Rady, pracowników całego urzędu, jedno-
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stek. Zacznę od tych takich podstawowych, które zawsze co roku mówiłem. Tutaj temat wzrostu ilości 
ludności. Ta Gmina Stare Miasto jest tą gminą, w której co roku możemy powiedzieć, że kilkadziesiąt 
osób melduje się, aczkolwiek ta liczba myślę jest dużo większa z uwagi na to, że dużo osób zamieszku-
je. Druga z tych ważnych rzeczy jest taka, że dość wiele, dość dużo osób przyjeżdża do pracy tutaj, 
czyli ten stan liczbowy zameldowanych jest tak jak tutaj w roku 2023 było to 12  566 osób i tutaj no 
możemy się nawet cieszyć, że co roku notujemy wzrost ilości ludności, aczkolwiek wykonywanie, że 
tak powiem zadań na potrzeby, jest właśnie tym, co jest zawarte w budżecie. Kilka słów na temat 
budżetu. Podzieliłem na dwie części. Szczegółowe dane macie Państwo w wykonaniu, w sprawozda-
niu są tylko oznaczenia, czyli wybrane konkretne kategorie tutaj o budżecie. Ja zawsze porównuję rok 
poprzedni do bieżącego, który mówi o raporcie i w roku 2023 mieliśmy nieznaczny, nieznaczną obniż-
kę budżetu, ale dochód w przeliczeniu na jednego mieszkańca, czyli to 6.304,35 zł. był no minimalnie 
mniejszy niż w roku poprzednim, bo w roku 2022 mieliśmy około tam 80,00 zł. więcej. Podyktowane 
jest to wieloma różnymi aspektami i Drodzy Państwo na kolejnym slajdzie widać jak jest rozłożony 
ten temat dochodów budżetu w roku 2023 w porównaniu do 2022 i tutaj temat dochodów, dotacji 
celowych itd. Widać duże zmniejszenie, aczkolwiek subwencja ogólna nam wzrosła. Nie będę tutaj 
czytał szczegółowych danych, można się z nimi zapoznać, aczkolwiek uważam, że rok 2023 był też 
dość trudnym rokiem z uwagi na wiele zawirowań, czy tutaj nawet udział tematu PIT-u i CIT-u w do-
chodach budżetowych gmin. Kolejna sprawa wydatki. Wydatki z budżetu gminy, poziom około 
78.000.000,00 zł., czyli to jest około 89% wykonania budżetu, bo nie wszystkie rzeczy udało się zrobić 
z uwagi na to, że niektóre inwestycje, które były w trakcie trwania nie zostały zakończone w 2023, 
tylko przeszły na 2024 i była tam płatność szczątkowa. Tu przykładem może być np. nasza oczyszczal-
nia ścieków, która jest w trakcie budowy w Modle Królewskiej, która tam była mała zmiana, czyli za-
łóżmy zmniejszyła się ilość, znaczy element wykonanej pracy, za którą zapłaciliśmy. Tutaj jest jeszcze 
kolejny slajd, który szczegółowo wskazuje jakie wydatki, które nam wzrosły, już prze … Proszę zoba-
czyć Drodzy Państwo. Wydatki bieżące z budżetu. No tu tutaj niestety prym wiedzie oświata, bo kosz-
ty, które do tej pory była o nich mowa, czyli najniższa krajowa, później wzrost wynagrodzeń itd. no  
i chciałbym tu uściślić, że to nie jest tylko to, że my dostajemy statystycznie o wzrost wynagrodzeń, 
bo też są jeszcze pochodne, które oczywiście bierzemy na nasze plecy, nasze barki i to w tym budże-
cie widać, aczkolwiek też zobaczcie Państwo, że w niektórych przypadkach nastąpił wzrost np. przy 
gospodarce komunalnej i ochronie środowiska. Zmniejszyły się oczywiście wydatki na np. rodzinę, 
czyli tzw. 500+ czy 800+ obecnie. To już nie jest obowiązkiem, znaczy tematem gminy. Kolejna spra-
wa, Drodzy Państwo, porównałem tutaj wyniki poszczególnych wydatków inwestycyjnych w poszcze-
gólnych latach. Zobaczcie, że rok 2023 jest mniejszy od 2022 i właśnie tu jest ten temat realizacji za-
dania czy przedsięwzięcia, które np. było wykonane w 22,37% i tu właśnie chodzi o tą oczyszczalnię 
ścieków. To, co powiedziałem na początku. Wzrost liczby ludności powoduje to, że niestety musimy 
coraz więcej inwestować w infrastrukturę, w wodę, kanalizację, drogi i inne media i to powoduje, że 
tych zadań w budżecie co roku nam przyrasta. Można powiedzieć, że realizujemy co roku powyżej już 
100 zadań i to są zadania, które opiewają na małe kwoty, czyli jakieś tam zadania projektowe + inwe-
stycyjne już za miliony zł. Kolejna sprawa zadłużenie, bo to wiele osób interesuje i chciałbym tu po-
wiedzieć, że w takim dokumencie, który wytworzyliśmy na koniec kadencji poprzedniej łącznie przez 
5 lat kadencji obniżone było zadłużenie około 10%, czyli w tym przypadku na dzień akurat tutaj 31 
grudnia 2023, to zadłużenie wynosiło 20%, czyli tu, w tych można powiedzieć dość trudnych czasach 
udało nam się, że tak powiem no zwiększyć tę swoją możliwość, aczkolwiek powiem tak. Nie wiemy 
co będzie dalej, jak to będzie wyglądało i tutaj trzeba niestety myśleć o tym, żeby przy tworzeniu 
budżetu na 2024, który już był czy na 2025, który będzie, będzie trzeba przemyśleć czy na pewno 
wszystkie rzeczy realizować, bo może w pewnym momencie być nagle problem finansowy, bo trzeba 
będzie mieć ten stosunek bieżących wydatków do dochodów bieżących może nam się tutaj niestety 
zmienić na niekorzystny sposób. Kolejna sprawa, troszeczkę powiem o działalności urzędu, bo w tych 
dokumentach jest wykonanie budżetu, czyli to jest cała ta analiza finansowa + do tego raport i w ra-
porcie właśnie jest wskazane jak pracował urząd. Drodzy Państwo, powiem tak łącznie wydano około 
10.000 decyzji, z czego do urzędu wpłynęło w 2023 roku około 16.000 pism różnej treści, rodzaju itd. 
Wiele mieliśmy sytuacji, które były nasze decyzje odsyłane do Sądów Administracyjnych, aczkolwiek 
tutaj duży plus dla naszych urzędników, że nie popełnili błędu i Sądy jednak wskazywały, że urząd 
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miał rację. Pewnie, że są też jednostkowe rzeczy, które dano nam, że tak powiem możliwość albo 
wskazano, żebyśmy ponownie taką decyzję wydali w innym kierunku. Wiele jest osób z urzędu Dro-
dzy Państwo, bo niestety nie jest tak, że teraz jest się urzędnikiem i się wszystko wie. Trzeba się szko-
lić, uczyć. Przepisy zmieniają się na bieżąco i to jest sytuacja, która wymusza na tym, żebyśmy my też 
przekazywali środki na szkolenia urzędników, bo musimy mieć kadrę douczoną i doposażoną. Kolejna 
sprawa, temat planowania przestrzennego, bo można powiedzieć, że przy kreowaniu budżetu jaki-
kolwiek on by nie był, jakimkolwiek z lat niestety planowanie przestrzenne, nieruchomości i jeszcze 
ochrona środowiska plus załóżmy tematy oświatowe kreują jakby możliwości finansowe i teraz dla 
przykładu powiem, że samo planowanie przestrzenne w roku 2023 wydało ponad 420 decyzji i są to 
różnej treści decyzje o warunkach zabudowy, o ustalenia celu publicznego itd. Drodzy Państwo i su-
ma summarum wydaliśmy prawie 800 różnych dokumentów, które posłużyły do celów notarialnych. 
To jest olbrzymia liczba i myślę, że chyba generujemy 90% ruchów naszej geodezji, jeśli chodzi  
o zmianę działek, bo dużo się w roku 2023 udało pozyskać też pieniędzy z operacji cywilnoprawnych, 
czyli od każdych z takich operacji mieliśmy jakieś pieniądze. Druga sprawa, decyzje jeżeli chodzi  
o decyzje związane z ochroną środowiska. Ja tu mówiłem na komisjach, że jest wiele dokumentów, 
które wpływają do urzędu i nad niektórymi pracujemy szybko, nad niektórymi dłużej. To wszystko 
jest zgodne z kpa i tutaj trzeba, jeżeli są nawet trudne sprawy, trzeba informować społeczeństwo, 
żeby wiedzieli co się dzieje na terenie gminy i tutaj nic nie ukrywamy, czy jest temat czy kolei czy spa-
larni czy jakiś zakładów powstających czy dróg, które są budowane czy nowopowstających osiedli. 
Niestety to są rzeczy, które przy rozwoju powstają i mogą też wywoływać jakieś skutki negatywne, 
społeczne, aczkolwiek my jako urząd, my musimy pracować zgodnie z przepisami prawa. Nic nas  
z tego nie zwalnia, że może się to wydawać komuś nielogiczne, ale niestety jeżeli takie rzeczy się dzie-
ją, my musimy postępować zgodnie z przepisami prawa. Powiem tak, 2023 sama ochrona środowi-
ska, tj. 125 decyzji plus różnego rodzaju zgłoszenia to już są powyżej 100. Teraz taki ważny temat,  
o którym mówię co roku, na każdym raporcie, śmieci. Drodzy Państwo, to wszyscy muszą wiedzieć, że 
czy więcej śmieci produkujemy, tym więcej za nie będziemy płacić. To, co się dzieje na rynku, czyli 
wzrost kosztów paliwa czy inflacja czy inne rzeczy też wpływają na to, że te kwoty, które są w tym 
przypadku jako odpłatność za odbiór śmieci one będą rosły, akurat tu 2023 no cieszy mnie osobiście 
tym, że zwiększa się coraz bardziej chyba ta świadomość i ilość śmieci segregowanych, bo sami Pań-
stwo wiecie, że niesegregowane kosztują dużo więcej. Czy więcej ich oddajemy, tym większa cena 
jest, czyli większe koszty ponosimy. Tu w tym przypadku jeszcze wspomagamy przecież mieszkańców 
tym, że są różnego rodzaju projekty, które dotyczą Czystego powietrza np. czy termomodernizacji  
np. dlatego na tym przykładzie popiołów i różnego rodzaju takich spalenisk domowych ta liczba na 
szczęście nam się zmniejsza, czyli wiadomo jeszcze 2024,2025 dopiero wtedy pokaże jak wygląda 
naprawdę ten bilans, bo no sporo inwestują ludzie oczywiście społeczeństwo w pompy ciepła, foto-
woltaikę itd. Ja nie będę Państwa zanudzał tymi szczegółowymi danymi. Można je sobie później obej-
rzeć, ale patrzymy w to, że jednak nasze społeczeństwo się staje coraz bardziej świadome. Drodzy 
Państwo, chciałem parę slajdów pokazać, których żebyście wiedzieli, jak wygląda, w co my w ogóle 
inwestujemy, bo można dużo mówić, ale troszeczkę trzeba pokazać. To jest kilka fotek, zdjęć inwe-
stycji, które robimy, bo budżet gminy, to jest budżet, z którego finansowane są odbudowy przez na-
prawę, utrzymanie itd. Nasza gmina cały czas się rozwija, czyli powstaje coraz więcej punktów świetl-
nych. Uczestniczymy w różnego rodzaju programach i ten rok 2023 był taki sam jak można powie-
dzieć poprzednie, tylko z większą ilością tych zadań i coraz więcej nowopowstających osiedli już 
zmienia standard, czyli mieliśmy np. od kilku lat wprowadzone … umowy trójstronne, których każdy 
kto buduje załóżmy większe osiedle musi podpisać takie porozumienie trójstronne, taką umowę,  
w której deklaruje wybudowanie i przekazanie na gminę tego wodociągu, a dlaczego? Bo my wtedy 
przejmujemy obowiązki i ktoś taki no nie chce się oczywiście borykać z tym, ze sam jest jakby tym, 
który rozdziel rachunki za wodę i ja nie będę wchodzi w szczegóły, ale powiem tak. Dużo nam to po-
mogło i myślę tutaj, że z tego, co słyszę niektóre gminy się wzorują na nas, bo to jest duże uproszcze-
nie. Kolejna rzecz, tematy oświetleń. Na dzień dzisiejszy wiem, że już ten przetarg z Rozświetlajmy 
Polskę, bo Polski Ład, to były zadania, które były realizowane przez rok, dwa, trzy, różnie i w tym 
przypadku udało nam się włączyć w ten program i będziemy mieli wymienionych punktów oświetle-
niowych, czyli lamp plus do tego słupów w niektórych miejscach na kwotę powyżej 1.000.000,00 zł. 
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co jest bardzo dużym przeskokiem, bo w większości te lampy, gdzie mamy te nie ledowe, tylko nie-
oszczędne niestety one generowały koszty naprawy itd. Teraz udało się to zrobić i jak będzie wybra-
ny, bo ta procedura będzie teraz kończona wykonawca, to w jednym momencie można powiedzieć 
zmienimy całe oświetlenie w gminie na ledowe. Tu nie mówiłem jeszcze nic o fotowoltaice na szko-
łach, bo Drodzy Państwo, to też te programy, o których ja mówię, które średnio my realizujemy około 
35 rocznie. To są różne, od małych typu Odnowa Wsi na dużych typu budowa nie wiem dróg na tere-
nie gminy. Niektórzy mówią, że mogłyby się te rzeczy dziać szybciej, nie do końca Drodzy Państwo, bo 
procedury tak samo obowiązują zwykłego człowieka jak urząd, czyli musimy uzyskać dokumentację, 
wszelkiego rodzaju zgody, pozwolenia, żeby móc realizować te zadania i myślę, że w tym roku 2023 
średnio tak wychodziło 100 sztuk różnego rodzaju oświetleń i żeby Państwo też wiedzieli. W jednym 
roku realizujemy projekty oświetleń, w drugim roku przeważnie realizację. Nieraz się udaje tak,  
że zyskujemy jakieś dofinansowania, które oczywiście nie wystarczają na wszystko, ale zawsze te 
newralgiczne punkty są naprawiane. Kanalizacje, to już mówiłem o tym. To są bardzo drogie rzeczy, 
których nie widać i niestety ja tutaj będę o tym mówił, bo Drodzy Państwo, zainwestowaliśmy sporo 
pieniędzy w to, żeby przystąpić do programu, w którym wybudowana była kanalizacja w poprzednich 
latach i co roku średnio kilkadziesiąt osób się przyłącza, czyli na dzień dzisiejszy można powiedzieć,  
że na rok 2024, bo to na rok 2023 my te pomiary robimy co jakiś czas, to mamy tak około 50% podłą-
czonych do kanalizacji i tu chciałem powiedzieć, żeby to było też wszem wobec wiadomo, że Drodzy 
Państwo, tam gdzie jest możliwość przyłączenia do kanalizacji, a nie ma infrastruktury, która wcze-
śniej powstała my wręcz będziemy zmuszać, żeby te osoby się przyłączyły do tej kanalizacji. Ja to 
mówię otwarcie, z pełną świadomością, a z drugiej strony to wszystko niestety robi się dość uciążli-
we, bo nasze zagospodarowanie przestrzenne jest porozrzucane, czyli decyzje, o które ludzie wystę-
pują no są w różnych miejscach i czasami spiąć takie instalacje jest nieekonomiczne niestety. Kolejna 
sprawa Drodzy Państwo szkoły, bo chciałem tak w telegraficznym skrócie troszeczkę powiedzieć. 
Szkół mamy, liczba szkół się nie zmieniła. Oczywiście zmienia się cały czas temat ilości dzieci w tych 
szkołach, bo można powiedzieć, wkładamy dość duże pieniądze w to żeby jakość szkół, ich wygląd, 
forma czy jakość zarządzania, czy jakość kształcenia tych dzieci była jak najlepsza. W różnych miej-
scach to się różnie sprawdza, aczkolwiek ja już mówiłem, że jesteśmy jeżeli chodzi o wartości egzami-
nów i znaczy wartości … o taką ocenę, to jesteśmy w tej myślę górnej półce, no ogólnie mówiąc nie-
stety w różnych szkołach te 1 klasy też nie powstają z różnych przyczyn, bo niestety no osobowych, 
czyli liczba dzieci jest zbyt mała. Jest wiele takich sytuacji trudnych, bo ja rozmawiam z rodzicami. Tak 
samo to było w 2023 roku, gdzie nie były utworzone 1 klasy, ale daleka droga do tego. Ja też nie je-
stem zwolennikiem, żeby robić małe klasy, bo to jest nie patrzę już względy ekonomiczne, tylko bar-
dziej takie ogólnorozwojowe społeczne, no mogą się niektórzy ze mną nie zgodzić, że może to jest nie 
do końca prawda. Nie jestem nauczycielem, bo uważam, że jeżeli są większe grupy społeczne, dzieci 
się rozwijają lepiej i co za tym idzie, zawsze łatwiej jest troszeczkę może przygotować dla nich infra-
strukturę czy cokolwiek. Zobaczcie Państwo, 2023 bo to jest taka amplituda zawsze z dzieciakami. 
Nieraz jest tak, że ktoś mówi, że w przedszkolu jest dużo dzieci w klasach, w oddziałach zerowych, 
później już do 1 klasy już nie idzie ta sama grupa w tej samej szkole do tej 1 klasy i tutaj ta dowolność 
myślę, że kiedyś wpadnie ktoś na pomysł, żeby jednak zmienić, że to powinno być z góry wskazane, 
że jeżeli są te osoby, bo nie ma tematu obszarowości, jeżeli chodzi o przedszkola. Gdzie dziecko się 
dostanie, tam może chodzić, ale już w tym przypadku przy szkole już jest przypisane zgodnie z doku-
mentami gdzie takie dziecko powinno chodzić, aczkolwiek no nie ma takiego przepisy, który zakazuje, 
żeby to dziecko nie chodziło do innej szkoły. My też sobie radzimy tym, że przychodzą dzieci do nas 
załóżmy z Konina czy gmin ościennych i tak samo jest analogicznie w drugą stronę, tylko z tym, że 
wtedy te pieniądze pochodzą od nas, bo musimy płacić za te dzieci, które są na zewnątrz. Ja nie będę 
tu wchodził w szczegóły, można to wszystko zobaczyć bardzo ładnie w raporcie. Jakie są wyniki, ilość 
dzieci itd. aczkolwiek no nie ukrywam, że zmniejsza nam się ilość dzieciaków. Myślę, że kiedyś sta-
niemy przed takim momentem, w którym będziemy musieli się bardzo wnikliwie zastanowić jak bę-
dzie wyglądała dalej ta oświata i może ja tego nie ukrywam, że ja i tak jestem zwolennikiem zmian, 
jeżeli będzie trzeba w niektórych przypadkach zmienić coś, to musimy podjąć męską decyzję i trzeba 
będzie to zrobić. Nie po to inwestujemy tak duże pieniądze w szkoły, budynki, żeby zaprzepaścić tą 
możliwość, żeby one były nadal tak, a druga sprawa, biorąc pod uwagę, że jeżeli wydajemy te 400 
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decyzji różnego rodzaju formy i treści o warunkach zabudowy, to kiedyś na tych działkach powstaną 
domki. Ja nie mówię, że od razu wszystkie na raz, ale no stało się to np. w miejscowości Żychlin czy 
tutaj Stare Miasto czy okoliczne stały się bardzo atrakcyjne, to jest pod rożnymi względami, ale chyba 
docenili to też mieszkańcy, przyszli mieszkańcy, że tu jest dostęp do mediów i wszystko jest blisko 
tak, czyli takim można powiedzieć stajemy się trochę już małomiasteczkowi to, o czym mówiłem rok 
temu, ale niestety taka jest prawda, że każdy chce żyć wygodnie. Drodzy Państwo, średni wynik na tle 
powiatu, województwa i kraju jeżeli chodzi o 3 kategorie akurat tu język polski, matematyka i angiel-
ski. Ja uważam, że to wszystko też zależy od nauczycieli, od dzieci jakimi wynikami się okazują, jak to 
się dzieje itd. Mamy tu podstawę do tego, żeby nadal inwestować, nadal myśleć o tym, że te dzieci są 
dobrze kształcone w naszej gminie. Kolejna sprawa, Drodzy Państwo uchwały. To jest poprzednia 
kadencja. W poprzedniej kadencji mieliśmy 14 sesji, podjęto 102 uchwały i to jest tutaj wielkie po-
dziękowanie dla poprzedniej Rady, Radnych za pracę i tu urzędników za to, że wykazali się takim du-
żym, że tak powiem dystansem do tego, co robili, bo dość dużo rzeczy łatwo przychodzi na papierze, 
gorzej przychodzi w rzeczywistości. Wszelkie informacje, o których mówiłem, bo już nie będę prze-
dłużał dalej, czyli w raporcie znajdują się na stronie, na naszym BIP-ie, można sobie przejrzeć, zoba-
czyć. Ja tu dziękuję poprzedniej Radzie, wszystkim pracownikom naszych jednostek, gminie za to, że 
wykonaliśmy te zadania, bo wykonać tak dość duży budżet w tym przypadku, aczkolwiek on będzie co 
roku większy teraz, bo tych zadań też jest więcej. Niektóre zadania z Polskiego Ładu są realizowane 
tak, jak mówiłem przez 3 lata, to ten wynik taki informacyjny dopiero myślę, że będzie za jakieś 2, 3 
lata, bo jak będą te duże inwestycje pozamykane, aczkolwiek kto wie, co przed nami. Dalszego roz-
woju gminy bym sobie życzył. Takiego, żebyśmy pracowali wspólnie nad tym, żeby to było jak najlep-
sze miejsce do życia. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Wójtowi za przedstawienie raportu. 

Raport o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2023 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

a) debata     

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo otwieram debatę nad raportem. Zgodnie art. 
28a ustawy o samorządzie gminnym, mieszkańcy gminy mają prawo wziąć udział w debacie po 
uprzednim zgłoszeniu się i spełnieniu wymogu przedstawienia listy z poparciem. Lista w przypadku 
gminy do 20 tys. mieszkańców musi zawierać poparcie 20 mieszkańców. Termin zgłoszeń minął  
w dniu wczorajszym. Nie otrzymaliśmy żadnego zgłoszenia, a więc dzisiejsza debata odbędzie się bez 
udziału mieszkańców. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Udzielam głosu Panu Przewodniczącemu Ko-
misji do spraw Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeństwa.  

Pan Tymon Zioła – Dzień dobry. Skoro był punkt o oświacie, to wypada się odnieść. Liczba dzieci, 
łączna liczba dzieci na terenie naszej gminy faktycznie delikatnie spada, natomiast debatowaliśmy tu 
na komisjach i wielokrotnie wcześniej. Myślę, że jako Gmina Stare Miasto jesteśmy w bardzo komfor-
towej sytuacji w porównaniu do gmin ościennych, do kraju, ponieważ faktycznie dzieci jest ciut mniej, 
natomiast mieszkańców, o czym powiedział Wójt przed chwilą regularnie przybywa, a co za tym idzie 
można powiedzieć, że mniej więcej stała liczba dzieci jest w szkołach, ale w szkołach łącznie biorąc 
wszystkie 6 szkół podstawowych i Przedszkole Samorządowe. Często mówi się, że Gmina Stare Mia-
sto jest jedną z bogatszych gmin, budżet już powyżej 100.000.000,00 zł. nowy, natomiast trzeba za-
znaczyć, że oświata to prawie 44% w roku ubiegłym. Jest to grubo ponad 30.000.000,00 zł. w tamtym 
roku i teraz trzeba powiedzieć, że chyba bardzo dobrze jest zarządzana oświata, czy wydawane pie-
niądze, bo skoro wydajemy tak dużo, o czym powiedział właśnie Wójt, że wszystkie budynki są dopo-
sażone, doremontowane, regularnie remontowane. Przykładem jest tego chociażby informacja  
w każdym czerwcu, gdzie dyrektorzy składają wnioski o bieżące remonty. One są wykonywane,  
w sierpniu jest podsumowanie i z tego, co pamiętam, a kilka lat już tutaj jestem, zawsze zostały reali-
zowane, więc trzeba powiedzieć, że faktycznie nasze szkoły są naprawdę zadbane, doposażone tak, 
na ile wnioskują przede wszystkim również dyrektorzy, natomiast jeśli chodzi o same placówki mamy 
ich 6 plus przedszkole, faktycznie dziwny trend w ostatnim czasie został, taki zapanował. Nie można 
mieć do nikogo oczywiście pretensji, natomiast powstaje taka dziwna dysproporcja między dużymi 
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placówkami, a kilkoma mniejszymi no i po raz kolejny w sumie regularnie jak we wszystkich sprawach 
oświatowych trzeba się nad tym pochylić co zrobić, ażeby te mniejsze placówki mogły dalej funkcjo-
nować, funkcjonować na tym poziomie, na którym funkcjonowały tak naprawdę zawsze, ażeby nie 
tylko nie było gorzej. Ja przypomnę, że ani aktualna komisja oświaty, ani wcześniejszy skład nigdy nie 
był za tym, ażeby podjąć kiedykolwiek decyzję o tym, ażeby którąś szkołę być może zlikwidować, na-
tomiast faktycznie no mamy taką sytuację, gdzie jedna placówka chyli się ku końcowi no i należy pod-
jąć szereg działań, które były wielokrotnie omawiane. Ja nie chciałbym dzisiaj w tym temacie zajmo-
wać więcej głosu jakie są pomysły, jakie były, natomiast trzeba na pewno do nich wrócić, bo zależało-
by nam tutaj myślę, że wszystkim radnym mogę powiedzieć w imieniu wszystkich, ażeby wszystkie 
placówki oświatowe nadal nimi były. Kwestia, być może kwestia w jakiej postaci. To, co ewentualnie 
no trzeba zaznaczyć, to to, że w niektórych placówkach otwiera się więcej oddziałów niż mury szkoły, 
mury budynku pozwalają, a pomimo to się robi, natomiast to, co powiedziałem przed chwilą są pla-
cówki, które aż prosiłyby się o to, ażeby miały dosłownie kogo uczyć, kogo wychowywać no i to trze-
ba dzisiaj zaznaczyć. Może nie jest to do końca miła informacja, ale z drugiej strony mówimy o tym, 
że po prostu trzeba pomyśleć o tym, ażebyśmy wszystkie placówki, dosłownie wszystkie, które dzisiaj 
już mamy utrzymali przy życiu. Egzaminy zewnętrzne, Wójt tutaj poruszał. Ja myślę, że również jako 
nauczyciel, z resztą większe grono jest trzeba powiedzieć, że wyniki Gminy Stare Miasto wszystkich 
szkół bez względu na podział, bo to wyniki  między dużymi, a małymi szkołami tak naprawdę nie od-
biegają, są wręcz porównywalne. Przewyższają, a przynajmniej jesteśmy bardzo wysoko na poziomie  
i nie tylko tutaj ościennym, ale i krajowym, więc na pewno świadczy to o dobrej polityce prowadzonej 
w szkole, w szkołach. W skład tej komisji wchodzą również sprawy bezpieczeństwa. W tamtym roku, 
co istotne, trzeba to chyba dzisiaj też zaznaczyć 3 jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych wzbogaci-
ły się o nowe pojazdy. Fajnie by było gdybyśmy trend utrzymali. Ten trend, który panuje od kilku lat, 
bo zostało już kilka jednostek, chyba jeszcze nie wymieniły pojazdów, także Panie Wójcie, jeżeli bę-
dziemy szli dalej w tym kierunku, to już niedługo wszystkie jednostki będą miały nowe pojazdy. No  
i fajnie by było, myślę że wszyscy, którzy się uśmiechają teraz, wiedzą o czym mówię gdyby tak się 
stało. Ja ze swojej strony dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś chciałby jeszcze za-
brać głos w tym punkcie? Udzielam głosu Panu Przewodniczącemu Budżetu.  

Pan Andrzej Szyszyński – Ja bym chciał przedstawić, co do raportu. Raport zawiera wszystkie da-
ne związane z inwestycjami, z budową, ze wszystkimi przedsięwzięciami, ale należy chyba podzięko-
wać wszystkim pracownikom urzędu za ten wkład, jaki był włożony w to przedsięwzięcie. Dziękuję 
bardzo.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy. Udzielam głosu Panu Radnemu.  

Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Tutaj kolega 
Przewodniczący Tymon wspomniał o oświacie. Rzeczywiście olbrzymia, lwia część tego budżetu to 
jest oświata, ale musimy sobie powiedzieć uczciwie i również, żeby wiedzieli mieszkańcy, że szkoła  
to nie mury, ale przede wszystkim uczniowie, ale skoro w tych szkołach zaczyna brakować uczniów, 
to będziemy rzeczywiście tak, jak Pan Wójt wspomniał, musimy powiedzieć, musimy pomyśleć jak ten 
problem rozwiązać. Trzeba to powiedzieć. Albo te szkoły będą musiały, będą tam musiały się znaleźć 
dzieci, albo te szkoły trzeba będzie w najbliższej przyszłości no nie ukrywam, będą musiały być za-
mknięte, no taka jest prawda. Trzeba by oficjalnie o tym mówić. Ja wiem, że to bolesne, ale tak to 
wygląda. Dziękuję.  

Pan Mirosław Stasiak – Kolego, nie zamknięte, tylko co najwyżej przekształcone. Zbyt dużo że-
śmy wydali w poprzednich budżetach ze środków, żeby w tej chwili zamykać szkoły, ich się pozbywać 
z naszego zarządzania, czyli gminy. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję, czy ktoś jeszcze? Udzielam głosu.  

Pan Tymon Zioła – Może się jeszcze raz odniosę. Tak, jak mówiliśmy wielokrotnie, na terenie 
Gminy Stare Miasto dzieci jeśli jest mniej, to są śladowe ilości. Generalnie ta liczba jest mniej więcej 
stała, pomijam te wykresy, w których mamy jeszcze gimnazja, więc tak naprawdę przy dobrej organi-
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zacji wszystkie, ale dosłownie wszystkie szkoły żyją sobie tak, jak żyły sobie dotychczas i demografia 
pokazuje, że nie będzie inaczej, natomiast ten trend, o którym mówiłem, że faktycznie w niektórych 
placówkach no spada liczba, no z czegoś to wynika. Debatowaliśmy o tym wielokrotnie, natomiast tak 
naprawdę tutaj troszkę naszej roli, roli dyrektorów szkół, ażebyśmy tą młodzież odpowiednio, w od-
powiednich placówkach umieścili. Przypominam, że komunikacja między szkołami jest pełna, więc tak 
naprawdę dziecko z każdej miejscowości jest dowożone prawie, że do każdej szkoły. Niektórym się to 
też nie podoba, natomiast no taką podjęliśmy decyzję może nie jednogłośnie kilka lat temu, więc tak 
być powinno, natomiast a propos tego, co powiedział kolega tutaj Przewodniczący Mirek, gdy 6 lat 
temu jeden z radnych przejechał się po wszystkich szkołach staromiejskich, znając wszystkie szkoły 
konińskie, chociaż niepotrzebnie tutaj mówię skąd, no to stwierdził, że prawie żadna placówka nie 
jest tak doposażona, tak zadbana może w ten sposób jak szkoły ościenne. Z resztą 44% budżetu, do 
tego może jeszcze powtórzę, to są ogromne pieniądze. Z jednej strony ktoś powie, że za dużo, z dru-
giej strony no ciężko oświatę znowu przekładać na finanse, na ekonomię no bo to dobro naszych 
dzieci, nasza wspólna przyszłość, natomiast to 44% mniej więcej budżetu wszystkich samorządów w 
kraju wydają około 40% na oświatę, około. Myśmy już zeszli kilka lat temu poniżej 40% jeśli dobrze 
pamiętam, dzisiaj jest ciut więcej, ale wszyscy radni, którzy wiedzą jakie są inwestycje czynione w 
szkołach, jakie są planowane, to zdają sobie sprawę, że póki co powyżej 40% będziemy w oświacie, 
ale fanie by było, pewnie Wójt, Pan Wójt i Pani Skarbnik też sobie życzyła, żebyśmy zeszli poniżej 40% 
na oświatę, no ale jest to bardzo ciężkie, a przybywa tu Wójt chyba mówił o tym, że przybywa rów-
nież dodatkowych obowiązków w szkołach, czy etatów w szkołach, na które my nie mamy wpływu, 
tylko są odgórnie zaplanowane. Także Panie Radny, nie przedłużając, ale życzmy sobie, żeby wszyst-
kie szkoły jednak przeżyły no i tyle. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Udzielam głosu Radnemu So-
szyńskiemu.  

Pan Robert Soszyński – Odnośnie jeszcze tych szkół. Zamykanie to jest daleki temat. Myślę, że na 
początku musimy zrobić wszystko, ja tak uważam, żeby ściągnąć dzieci do tych szkół, mniejszych 
szkół. Szkoły są zmodernizowane, szkoły są doskonale wyposażone, jest doskonała kadra nauczyciel-
ska i trzeba to wykorzystać. Co jeszcze, szkoła to nie tylko pieniądze, nie tylko excel, nie tylko zesta-
wienia. To jest również miejsce kultury, miejsce spotkać ludzi mieszkających w danej miejscowości. 
Jeżeli zrobimy takie ruchy, że będziemy to zamykać, niszczyć to co później dalej? Zamykamy OSP, 
zamykamy Koła Gospodyń Wiejskich, likwidujemy miejscowość. W jakim kierunku mamy iść? Szkoła 
tak, jak powiedziałem wcześniej, to też miejsce kultury. Każdą kulturę trzeba w jakiś sposób dotować, 
dołożyć do tego. Może w minimalnym stopniu, ale moim zdaniem trzeba utrzymać maksymalnie. 
Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy. Na szczęście tak, jak powiedział Przewodniczący Ty-
mon Zioła, jesteśmy dalecy od tego, aby iść w kierunku zamykania jakiejkolwiek szkoły na terenie 
naszej gminy. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, to przechodzimy do punktu 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania.  

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienie do uchwały proszę Panią Sekre-
tarz Gminy – Luizę Kędracką…, a więc przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wój-
towi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. Zgodnie z art. 28aa ustęp 1 i 2 ustawy z 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym (Dz. U z 2024 roku poz. 609 i 721) Wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia 
Radzie Gminy Raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku po-
przednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady Gminy i budżetu 
obywatelskiego. Wójt dokonał wszelkich obowiązków, przedstawił Nam w terminie raport, a więc 
przystępujemy do głosowania nad udzieleniem wotum zaufania Wójtowi Gminy Stare Miasto. 

Uchwała Nr III/19/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0, a więc wotum zaufania zostało Wójtowi udzie-
lone jednogłośnie.  
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/19/2024 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2023 r. i głosowanie nad 
                                                      absolutorium     
 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r., 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji poproszę Panią Skarbnik – Jolantę 
Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak –  Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Plan dochodów po zmianach na dzień 
31 grudnia 2023 roku wynosił 84.882.171,22 zł. Wykonanie dochodów na ten sam dzień wynosiło 
79.220.454,37 zł., co stanowiło 93,33% planu. Plan wydatków po zmianach wynosił 88.109.163,79 zł., 
natomiast wykonanie na ten sam dzień wynosiło 78.841.120,87 zł. i stanowiło to 89,48% planu. Na 
wykonanie dochodów jak i wydatków na tym poziomie, który przedstawiłam miało wpływ przesunię-
cie dwóch zadań inwestycyjnych, które otrzymały dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład  
i zostały one przesunięte do realizacji w roku 2024 na kwotę około 3.500.000,00 zł. Zadłużenie na 
dzień 31 grudnia wynosiło 16.667.000, zł. co stanowiło 21,03% w stosunku do wykonanych docho-
dów. Na planowany deficyt w kwocie 3.226.992,57 zł. został on zakończony nadwyżką w kwocie 
379.333,50 zł. W roku 2023 została udzielona pożyczka do Zakładu Usług Wodnych w Koninie w kwo-
cie 300.000,00 zł., a planowana spłata przypada w roku bieżącym. Podstawowe dochody podatkowe 
wynosiły ogółem 31.216.799,81 zł. i były niższe o 1.425.496,02 zł w stosunku do roku 2022. Różnica 
ze zmniejszenie wynika z obniżenia udziału w podatku PIT o kwotę prawie 3.200.000,00 zł. Skutek 
obniżenia udziału został zrekompensowany otrzymaniem z Ministerstwa Finansów tzw. środków na 
uzupełnienie dochodów gmin i była kwota 2.859.956,35 zł. Podatek od nieruchomości, od osób 
prawnych i fizycznych na dzień 31 grudnia w dochodach wynosił 14.014.407,62 zł. i był wyższy  
o 1.682.672,10 zł. w stosunku do roku 2022. Skutki obniżenia górnych stawek podatków obliczone za 
okres sprawozdawczy wynoszą w łącznej kwocie 3.515.000,00 zł., natomiast skutki zwolnień od po-
datku od nieruchomości wynosiły 1.302.000,00 zł. Zarówno obniżenie górnych stawek podatku jak  
i zwolnień dokonała Rada Gminy w drodze uchwały. Było tu dzisiaj mówione dużo o oświacie, nie-
mniej dopowiem, że na oświatę, oświata obejmuje faktycznie 43,64% ogółu ponoszonych wydatków, 
jest to kwotowo ponad 34.000.000,00 zł. Dochody na zadania oświatowe, czyli otrzymana subwencja, 
wpłaty za żywienie i dotacje ogółem wyniosły 18.310.234,88 zł. w tym subwencja 15 milionów prawie 
400 tys. złotych. Wydatki natomiast na oświatę wynoszą ogółem 34.411.059,61 zł. w tym wydatki 
bieżące prawie 34.000.000,00 zł. i niespełna 500.000,00 zł. wydatki majątkowe. Otrzymane dochody 
na oświatę pokrywają 45,3% wydatków, czyli około 15.600.000,00 zł. pokryte są one z dochodów 
własnych gminy. Pomoc społeczna i rodzina stanowi 13,42%, czyli około 11.000.000,00 zł., admini-
stracja 10,3% ogółu wydatków, co stanowi kwotowo 8.000.000,00 zł. Gospodarka komunalna  
i ochrona środowiska 11,45%, to niespełna 9.000.000,00 zł., transport i łączność, czyli dofinansowa-
nie MZK i PKS-u na terenie gminy 7,26% w stosunku do ogółu wydatków, co stanowi 5.700.000,00 zł. 
Na obsługę długu pokrywamy 2%, czyli około 1.600.000,00 zł. Kultura i ochrona dziedzictwa kulturo-
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wego wynosi 1,5% około 1.200.000,00 zł. Pozostałe wydatki na rolnictwo, czyli budowa sieci wodo-
ciągowych, kanalizacyjnych, gospodarka mieszkaniowa, bezpieczeństwo publiczne, ochrona zdrowia  
i kultura fizyczna i sport 10,44% ogółu wydatków ponoszonych z budżetu. Ze wszystkich tych wydat-
ków, które wymieniłam wyodrębniono wydatki majątkowe, które stanowią 13,35% ogółu, tj. 
10.500.000,00 zł. Szczegółowe sprawozdanie odnośnie wykonania budżetu również zamieszczone 
jest na stronie BIP gminy. Możecie się Państwo również zapoznać. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik.  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2023 r., 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – O odczytanie uchwały proszę Panią Skarbnik – Jolantę Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak odczytała Uchwałę Nr SO-7/0954/178/2024 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 22 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii  
o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Miasto sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare 
Miasto za 2023 rok. Opinia jest pozytywna z uwagą wyrażoną w pkt I.7. 

 
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujmy Pani Skarbnik za przedstawienie opinii RIO.   

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2023 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radnego Ro-
berta Soszyńskiego o przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej na temat sprawozdaniu z wykona-
nia budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok. 

Pan Robert Soszyński – UCHWAŁA NR 1/2024 KOMISJI REWIZYJNEJ RADY GMINY STARE MIASTO 
z dnia 21 maja 2024 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stare Miasto 
za 2023 rok. Działając na podstawie: art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym art. 270 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Komisja Re-
wizyjna Rady Gminy Stare Miasto uchwala, co następuje: §1. Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje 
wykonanie budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok i wnosi do Rady Gminy Stare Miasto o udzielenie 
Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium za 2023 rok. §2. Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu 
budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok stanowi załącznik do niniejszej uchwały. §3. Niezwłoczne 
przekazanie niniejszej uchwały Radzie Gminy Stare Miasto powierza się Przewodniczącemu Komisji. 
§4.Uchwała wchodzi w życie z dniem podpisania. Podpisał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Stare Miasto Albert Stanisławski. 

Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2023 r. stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej o od-
czytanie także opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok.  

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r.  

Pan Robert Soszyński – Odczytał Uchwałę Nr SO-7/0955/124/2024 Składu Orzekającego Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 31 maja 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z 
tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Wiceprzewodniczącemu.  
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e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Stare Miasto za 2023 rok, proszę o zgłoszenia do dyskusji. Udzielam głosu Panu Przewodniczą-
cemu.  

Pan Andrzej Szyszyński –  Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy 
z dnia 11 czerwca 2024 roku. Temat: Ocena wykonania budżetu za 2023 rok. Komisja w składzie: An-
drzej Szyszyński – przewodniczący, Tymon Zioła – wiceprzewodniczący, Paweł Kwieciński – członek. 
W posiedzeniu uczestniczyła Skarbnik Gminy - Pani Jolanta Sobczak, która udzieliła wyjaśnień doty-
czących budżetu. Budżet Gminy Stare Miasto na 2023 rok został przyjęty uchwałą LXII/415/2022 roku 
z dnia 29 grudnia 2022 roku. Dochody w kwocie 79.725.089,63 zł., wydatki w kwocie    82.246.929,62 
zł., pozyskanie przychodów 4.021.839,99 zł., realizacja rozchodów 1.500.000,00 zł. Różnica między 
planem dochodów a wydatkami wyniosła 2 521 839,99 zł i stanowiła planowany deficyt Gminy Stare 
Miasto na 2023 rok. W 2023 roku dokonano łącznie 28 zmian budżetu z czego 13 uchwałami Rady 
Gminy i 15 zarządzeniami Wójta Gminy Stare Miasto. W wyniku wprowadzonych zmian w ciągu roku: 
Plan dochodów wzrósł o 5.157.081,59 zł. do kwoty 84.882.171,22 zł. Plan wydatków wzrósł  
o 5.862.234,17 zł. do kwoty 88 109 163,79 zł. Plan przychodów o 1.005.152,58 zł. do kwoty 
5.026.992,57 zł. Plan rozchodów o 300.000,00 zł.  do kwoty 1.800.000,00 zł. Dochody wykonano na 
poziomie 93,33%. Wydatki wykonano na poziomie 89,48%. Klasyfikacja dochodów budżetowych  
w roku 2023 kształtowała się na poziomie od 64,21% rolnictwo i łowiectwo do 100% różne rozlicze-
nia. Dochody bieżące zrealizowano na poziomie 97,85%. Dochody majątkowe na poziomie 64,52%. 
Dochody od osób prawnych od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości 
prawnej oraz wydatki związane z ich poborem wyniosły 97,53%. Subwencja ogólna wykonana  
w 100%. Udział w podatku PIT i CIT wykonana w 100%. Wpływ z podatków i opłat  wykonana  
w 94,45%. Pozostałe dochody wykonane w 97,99%. Podatki od nieruchomości zrealizowane w kwocie 
14.014.407,62 zł., co stanowi 96,99%. Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2023 wynoszą 
559.917,83 zł w tym od osób prawnych 434. 892,60 zł. i 125.025,23 zł.  od osób fizycznych. Gmina  
w okresie sprawozdawczym nie stosowała maksymalnych stawek wynikających z obwieszczenia Mini-
stra Finansów. Skutki obniżenia górnych stawek podatków od nieruchomości wynoszą 3.515.114,49 
zł. Podatek od środków transportowych 468.813,65 zł. Zaległości podatkowe wynoszą 185.698,96 zł. 
(168. 845,96 zł. od osób prawnych i 16 853,00 zł. od osób fizycznych.) Gmina nie emitowała obligacji. 
Zadłużenie Gminy na dzień 31 grudnia 2023 roku wyniosło 16.667.000,00 zł co stanowi 21,04%  
w stosunku do wykonania budżetu. Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 2023 rok. 
Podpisy komisji. Dziękuję. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy z dnia 11 czerwca 2024 roku 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Przewodniczącemu Komisji Budżetu. Czy ktoś z Państwa 
jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Jeśli nie mamy zgłoszeń to przechodzimy do podjęcia 
uchwał.   

f) głosowanie nad uchwałami: 

Przewodnicząca Rady Gminy – Uchwała Rady Gminy Stare Miasto w sprawie rozpatrzenia i za-
twierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare 
Miasto za 2023 rok. O uzasadnienie do uchwały proszę Panią Skarbnik – Jolantę Sobczak.  

Pani Jolanta Sobczak – Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-
dzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. rozpatrywanie sprawozdania z wy-
konania budżetu. Na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicz-
nych, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie 
finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, w ter-
minie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym. Wójt Gminy Stare Miasto  
w ustawowym terminie przedłożył Radzie Gminy Stare Miasto wymagane dokumenty. Wobec powyż-
szego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. 

1) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2023 rok. 
 

Uchwała Nr III/20/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie rozpatrze-
nia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Stare Miasto za 2023 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Dziękuję. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/20/2024 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

2) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Stare Miasto za rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią Skarbnik – Jolantę Sob-
czak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-

dzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy m.in. podejmowanie uchwały w sprawie 
udzielenia lub nieudzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu i na podstawie art. 271 ust. 1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, nie później niż do dnia 30 czerwca roku 
następującego po roku budżetowym Rada Gminy zobowiązana jest podjąć uchwałę w sprawie abso-
lutorium dla Wójta Gminy, po zapoznaniu się z wymienionymi w ustawie dokumentami, tj. sprawoz-
daniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; sprawozdaniem finansowym; opi-
nią regionalnej izby obrachunkowej; informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
stanowiskiem komisji rewizyjnej. Zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym Komisja 
Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu Gminy Stare Mia-
sto i wystąpiła do Rady Gminy Stare Miasto z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Stare Miasto. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie uzasadnienia.  

 
Uchwała Nr III/21/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Stare Miasto za rok 
2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów.  
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/21/2024 i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Panie Wójcie, w imieniu Rady Gminy Stare Miasto gratuluję uzy-
skania jednogłośnie absolutorium. Dziękujemy za Pańską pracę no i życzymy dalszych sukcesów oraz 
owocnej współpracy w dalszych działaniach. 

 
Pan Dariusz Puchała – Ja również Drodzy Państwo bardzo dziękuję.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Panu Wójtowi.  
 
Pan Dariusz Puchała – Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za to udzielone absolutorium, wotum 

zaufania, ale to jest nasza wspólna praca i byłej poprzedniej Rady i Sołtysów i myślę tu urzędników. 
Wszystkich tych, którzy przyczynili się do tego, wykonaliśmy te zadania, które były wtedy zaplanowa-
ne. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Ogłaszam 15 minutową przerwę.  
 

Przerwa: 11:37 – 11:56. 
 

Punkt 8 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały, które teraz będziemy podejmować zostały 
omówione na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich Komisji. 
 

• w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią podinspektor - Mag-
dalenę Dul. 

 
Pani Magdalena Dul – Szanowni Państwo, uzasadnienie do uchwały w sprawie zmiany studium, 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Miasto. Zmiana studium 
obejmuje 9 obszarów położonych w obrębach Barczygłów, Modła Królewska, Rumin, Stare Miasto  
i Trójka, o łącznej powierzchni około 241 hektarów. Obszar objęty zmianą obejmuje tereny położone 
w północnej i zachodniej części gminy Stare Miasto. Celem projektu zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego jest wyznaczenie terenów zabudowy mieszkaniowej 
wielorodzinnej z dopuszczeniem zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, terenów zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem działalności gospodarczej, terenów zabudowy usłu-
gowej, terenów koncentracji rozwoju działalności gospodarczej oraz terenów obiektów produkcyj-
nych, składów i magazynów, terenów urządzeń wytwarzających energię z odnawialnych źródeł ener-
gii, terenów zieleni urządzonej. Część działek objętych zmianą studium należała administracyjnie  
do miasta Konin. W związku ze zmianą granic administracyjnych działki znajdujące się na tych obsza-
rach zostały włączone w granice administracyjne gminy Stare Miasto, w związku z czym należało 
określić kierunki zagospodarowania tych terenów. Projekt dokumentu opracowano zgodnie z przepi-
sami prawa oraz w procedurze sporządzenia studium zapewniony był udział społeczeństwa. Zmiana 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego nie jest aktem prawa miej-
scowego, a jedynie dokumentem określającym politykę w zakresie gospodarki przestrzennej. Kierunki 
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rozwoju gminy określone w zmiany studium stanowić będą wytyczne koordynacyjne do prowadzenia 
dalszych prac, w szczególności sporządzania miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. 
Sporządzenie i uchwalenie zmiany studium pozwoli w dalszej kolejności na opracowanie miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego do przedmiotowych obszarów, co umożliwi zagospoda-
rowanie terenów i zapewni rozwój gospodarczy gminy oraz wpłynie na poprawę jakości życia lokalnej 
społeczności oraz zwiększenie oferty dla rozwoju zabudowy mieszkaniowej. Uwzględniając powyższe 
oraz biorąc pod uwagę konieczność racjonalnego zagospodarowania terenów niezabudowanych, 
zasadnym jest podjęcie przedmiotowej uchwały, co umożliwi formalne przygotowanie terenów pod 
planowane inwestycje. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Podinspektor. Otwieram dyskusję. Proszę o zgło-
szenia. Zgłoszeń nie mamy. Dyskusję zamykam. 
 
Uchwała nr III/22/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie uchwalenia 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/22/2024 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią inspektor - Joannę Gru-

szecką. 
 
Pani Joanna Gruszecka – Dzień dobry. Szanowni Państwo, nieruchomość położona w obrębie 

Stare Miasto oznaczona numerem ewidencyjnym 309/2 o powierzchni 0,5319 hektara stanowi wła-
sność gminy Stare Miasto. Przedmiotowa działka zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego znajduje się na terenie przeznaczonym pod teren zabudowy mieszkaniowej jednoro-
dzinnej, teren dróg wewnętrznych oraz teren dróg publicznych klasy dojazdowej. W związku z zainte-
resowaniem właściciela nieruchomości sąsiedniej nabyciem przedmiotowej działki, zasadnym jest 
sprzedaż w drodze przetargu ograniczonego zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Inspektor. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgłoszeń 
do dyskusji, dyskusję zamykam. 

 
Uchwała nr III/23/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
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     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
 
„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/23/2024 i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie ustalenia zasad, na podstawie których sołtysom przysługiwać będzie dieta 
oraz zwrot kosztów podróży służbowych, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią Sekretarz Gminy - Luizę 

Kędracką.  

Pani Luiza Kędracka – Szanowni Państwo, zgodnie z art. 37b ust. 1 ustawy o samorządzie gmin-
nym, Rada Gminy może ustanowić zasady, na jakich sołtysowi będzie przysługiwała dieta oraz zwrot 
kosztów podróży służbowej. Użyty przez ustawodawcę w przepisie art. 37b ust. 1 ustawy o samorzą-
dzie gminnej wyraz dieta zgodnie z danym orzecznictwem należy rozumieć jako zwrot kosztów zwią-
zanych z pełnieniem funkcji. Osoba pełniąca taką funkcję zachowuje prawo do zwrotu kosztów i wy-
datków poniesionych w związku z faktycznym sprawowaniem funkcji sołtysa. Celem zaś diety jest 
wyrównywanie wydatków i strat spowodowanych pełnieniem funkcji sołtysa, co potwierdza orzecz-
nictwo sądowo-administracyjne. Dlatego dieta oraz zwrot kosztów podróży nie mogą mieć charakte-
ru ryczałtowego dodatkowego wynagrodzenia. Dodam jeszcze, że przedłożony projekt uchwały został 
złożony Państwu na wniosek Sołtysów Gminy Stare Miasto, którzy zwrócili się do Wójta Gminy  
o podwyższenie diety o kwotę 300 zł. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję. Proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Przewodniczący Komisji Budżetu. 

 
Pan Andrzej Szyszyński – Proszę Państwa, Komisja postanowiła przychylić się do propozycji i pro-

ponuje 150,00 zł podwyżki diety. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy mamy jakieś inne zgłoszenia? W takim razie zamykam dysku-

sję. Przed przystąpieniem do głosowania poproszę radnych, którzy pełnią funkcję sołtysów o niebra-
nie udziału w głosowaniu. Dziękuję.  
 
Uchwała nr III/24/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie ustalenia 
zasad, na podstawie których sołtysom przysługiwać będzie dieta oraz zwrot kosztów podróży służbo-
wych. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  10 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 10 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Uchwała została przegłosowana jednogłośnie. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Soszyński Robert, Stasiak Mirosław, 
Szyszyński Andrzej. 

W głosowaniu nie brali udziału radni: Sawicki Mirosław, Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała nr III/24/2024 i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Lisiec Mały, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia do uchwały proszę inspektora  
- Radosława Kaczmarka. 

 
Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Niniejsza uchwała dotyczy nadania drodze 

wewnętrznej prywatnej położonej w Liścu Małym na działce 3/51. O nadanie nazwy wystąpił właści-
ciel tejże drogi, który ze względu na przebieg drogi zaproponował nazwę osiedle Pod Lasem. Dzięku-
ję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy Panu inspektorowi. Otwieram dyskusję. Zgłoszeń do 

dyskusji brak. Zamykam dyskusję. 
 

Uchwała nr III/25/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie nadania 
nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Lisiec Mały. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/25/2024 i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przejęcia od Powiatu Konińskiego zadania zarządzania przystankami komuni-
kacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych 
Gminy Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę inspektora - Radosława 

Kaczmarka. 
 

Pan Radosław Kaczmarek – Szanowni Państwo, niniejsza uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 
przejęcie przez gminę Stare Miasto od Powiatu Konińskiego zadania zarządzania przystankami komu-
nikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach administracyjnych gminy Stare 
Miasto. Kolejnym etapem niniejszej uchwały będzie zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą, a Po-
wiatem Konińskim. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję za przedstawienie uzasadnienia. Otwieram dyskusję. 

Proszę, udzielam głosu Panu radnemu Soszyńskiemu. 
 
Pan Robert Soszyński – Czy w tym porozumieniu, które będzie zawierane między stronami, to 

będzie jakaś zaznaczona gratyfikacja finansowa za przyjęcie tych przystanków? 
 
Pan Radosław Kaczmarek – Nie. Nie płatnie. 
 
Pan Robert Soszyński – Czyli koszty utrzymania przechodzą typowo na stronę gminy, tak? 
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Pan Radosław Kaczmarek – Tak, tak, tak. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? Więcej zgło-

szeń nie mamy. Zamykam dyskusję. 
 
Uchwała nr III/26/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie przejęcia od 
Powiatu Konińskiego zadania zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu 
dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  10 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 10 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 2 radnych. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Stasiak Mirosław, 
Szyszyński Andrzej. 

Od głosu „wstrzymali się” radni: Soszyński Robert, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/26/2024 i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną  
odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za  2023 rok, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia do uchwały proszę Panią kierow-

nik - Magdalenę Kusiak. 
 

Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, gmina Stare Miasto jest udziałowcem spółki Miejski 
Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi, spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Zgodnie  
z zawartą umową wykonawczą z dnia 29 grudnia 2011 roku, Rady Gmin będących udziałowcami 
MZGOK są zobowiązane dokonać zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej  
w terminie 60 dni od ich otrzymania. Zarząd Spółki wystąpił do Rady Gminy Stare Miasto o zatwier-
dzenie wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej za 2023 rok, wskazując, iż raport z kontroli 
rekompensaty całkowitej za 2023 rok opracowany przez biegłego rewidenta, a także opinia Rady 
Nadzorczej Spółki oraz Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników daje podstawę do podjęcia pozytyw-
nej uchwały. Z raportu wynika, że w 2023 roku nie wystąpiła nadwyżka rekompensaty całkowitej. 
Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy Pani Kierownik. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgło-

szeń do dyskusji, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała nr III/27/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie zatwierdze-
nia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za  2023 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 
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„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/27/2024 i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Skarbnik Jolantę 
Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024  

zakłada zwiększenie dochodów o kwotę 576.505,48 zł do kwoty 106.184.669,90 zł. W takim samym 
zakresie zakłada również zwiększenie wydatków do kwoty 113.048.421,69 zł. Na zwiększenie docho-
dów ogółem miały wpływ zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu dotacji dla pomo-
cy społecznej i pozostałych zadań z zakresu polityki społecznej, jak i również środki z Funduszu Pomo-
cy i COVID-19, jak i również zawiadomienie o przyznaniu dotacji na doposażenie stołówek w Szkole 
Podstawowej w Żychlinie, Żdżarach i w Liścu Wielkim. Natomiast wydatki w takim samym zakresie 
zostały przeznaczone jak otrzymane zawiadomienia oraz dokonano przeniesień między rozdziałami 
wyniku przetargów i otwarcia ofert. Dziękuję. Szczegółowo było to omówione zresztą na komisjach, 
także można się będzie zapoznać również z materiałami. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu 

o przedstawienie. 
 
Pan Andrzej Szyszyński – Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika Gminy Pani Jolanty Sob-

czak i analizie przedstawionego materiału nie wnosi uwag i jednogłośnie popiera zmiany przedsta-
wione w uchwale. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Otwieram dyskusję. Brak zgłoszeń do dyskusji, dyskusję 

zamykam. 
 

Uchwała nr III/28/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2024. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/28/2024 i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2024-2036. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia do uchwały proszę Panią Skarbnik 

Jolantę Sobczak. 
 
Pani Jolanta Sobczak – W załączniku numer 1 w roku 2024 dokonano zwiększenia dochodów  

i wydatków, które wynikają ze zmiany uchwały budżetowej. Natomiast w roku 2025 przewidziano  
w wykazie przedsięwzięć zmiany polegające na tym, że zaplanowano przedsięwzięcie Projekt Planu 
Ogólnego Gminy Stare Miasto i do realizacji w roku 2025, jak i projekt miejscowego planu zagospoda-
rowania przestrzennego dla części obszarów zlokalizowanych w obrębach geodezyjnych Stare Miasto 
i Modła Królewska, Gmina Stare Miasto również do realizacji w roku 2025. Zaplanowano również 
przedsięwzięcie Rozwój i poprawa jakości i dostępności E-usług w gminie Stare Miasto. Jest to przy-
stąpienie do projektu, którego wartość ogółem wynosi 1.183.999,76 zł. W tym pokrycie wkładu wła-
snego w roku 2025 177.599,93 zł i w roku 2026 177.600,00 zł. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy Pani Skarbnik, otwieram dyskusję. Zgłoszeń do dysku-
sji brak, zamykam dyskusję. 
 
Uchwała nr III/29/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 czerwca 2024 roku zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2024-2036. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 12 radnych , „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. 
 
„za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Krzyżak 
Juliusz, Kwieciński Paweł, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, 
Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr III/29/2024 i stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O głos prosił Przewodniczący Komisji Budżetu, Radny Andrzej Szy-
szyński. Udzielam głosu. 

 
Pan Andrzej Szyszyński – Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy 

z dnia 11 czerwca 2024 roku. Temat posiedzenia Ściągalność podatków. Komisja w składzie Andrzej 
Szyszyński Przewodniczący, Tymon Zioła Wiceprzewodniczący, Paweł Kwieciński członek. Obecna 
Skarbnik Gminy Pani Jolanta Sobczak. Skarbnik gminy przedstawiła sytuację związaną z zaległościami 
podatkowymi, które obejmują rok 2022 i 2023. Zaległości na dzień 31 grudnia 2022 roku wyniosły: 
podatek od nieruchomości 862.823,31 zł, podatek od środków transportowych 175.386,82 zł. Zale-
głości na dzień 31 grudnia 2023 roku wyniosły: podatek od nieruchomości 560.013,83 zł, podatek  
od środków transportowych 185.698,86. Przepraszam. W celu zmniejszenia zaległości bieżących  
jak i z lat poprzednich na dzień 31 grudnia 2023 roku wystawiono 1935 upomnień oraz 341 tytułów 
wykonawczych, w tym podatku od nieruchomości, rolnym, leśnym oraz osób fizycznych 744 upo-
mnienia i 126 tytułów. W podatku od środków transportowych od osób fizycznych i prawnych 41 
upomnień i 7 tytułów. Działania te spowodowały zmniejszenie zadłużenia z 862.823,31 zł do kwoty 
560.013,83 zł, co jest o 36% mniejsze. Komisja pozytywnie ocenia działania związane z poborem  
i egzekwowaniem należności podatkowych. Dziękuję. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Udzielam teraz głosu Przewodniczącemu Komisji Rolnic-
twa i Obszarów Wiejskich, radnemu Mirosławowi Stasiakowi. 

 
Pan Mirosław Stasiak – Protokół Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich oraz Ochrony Środowiska 

Rady Gminy Stare Miasto. Komisja w składzie Mirosław Stasiak przewodniczący, Mirosław Stawicki 
zastępca, Juliusz Krzyżak członek komisji. Przy udziale Pani Elżbiety Kaczmarek dokonała w dniu 21 
maja 2024 roku wizji w terenie i w zakresie wniosków o nieodpłatne przekazanie na rzecz gminy Stare 
Miasto, obręb Janowice. Działka oznaczona numerem ewidencyjnym 162/3 o powierzchni 0,0522 
hektara i działka 162/5 o powierzchni 0,517 hektara. Wniosek został rozpatrzony negatywnie. Obręb 
Żychlin, działka oznaczona numerem ewidencyjnym 1173/6 o powierzchni 0,2976 ha. Wniosek został 
rozpatrzony pozytywnie, pod warunkiem wyrównania utwardzonej nawierzchni, natomiast pozostałe 
działki nie zostały pozytywnie zaopiniowane. Komisja dokonała również wizji w terenie i w zakresie 
wniosku o wykup nieruchomości. 3. Obręb Stare Miasto, działka oznaczona numerem ewidencyjnym 
380 o powierzchni 0,1690 hektara. Wniosek został rozpatrzony negatywnie z uwagi na brak zaplano-
wanych środków w budżecie gminy Stare Miasto na wykup działek przeznaczonych w miejscowym 
planie zagospodarowania przestrzennego pod teren dróg wewnętrznych, symbol planu 13 KOW.  
Komisja dokonała wizji w terenie w zakresie wniosku o sprzedaż nieruchomości. Obręb Stare Miasto, 
działka oznaczona numerem ewidencyjnym 308/2 o powierzchni 0,4943 ha. Komisja wskazała, iż na-
leży przeznaczyć działkę do sprzedaży. Komisja w składzie Przewodniczący Mirosław Stasiak, Zastępca 
Przewodniczącego Mirosław Sawicki, członek komisji Juliusz Krzyżak przy udziale Pani Elżbiety Kacz-
marek. Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Udzielam teraz głosu Prze-
wodniczącemu Komisji ds. Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności oraz Bezpieczeństwa, rad-
nemu Tymonowi Ziole. 

 
Pan Tymon Zioła – Informacja o pracy komisji w okresie międzysesyjnym. Członkowie komisji 

uczestniczyli w: 31 maj udział w spotkaniu z delegatami gmin partnerskich, 2 czerwiec udział w kon-
cercie jubileuszowym Zespołu Tańca Ludowego Uśmiech w Liścu Wielkim, 7 czerwiec udział w uroczy-
stości w Szkole Podstawowej w Modle Królewskiej z okazji nadania imienia Powstańców Wielkopol-
skich oraz przekazania sztandaru. 9 czerwiec udział w obchodach 414. rocznicy istnienia Parafii Ewan-
gelicko-Reformowanej w Żychlinie. 16 czerwiec udział w 26-tej letniej Spartakiadzie, Wielkopolskiej 
Spartakiadzie Ludowych Zespołów Sportowych Mieszkańców Wsi o Puchar Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego w Żerkowie i 21 czerwiec udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Modle 
Królewskiej. A propos Spartakiady, ja przypomnę, że staramy się zarówno w zimowej, jak i letniej 
Spartakiadzie Wielkopolskiej uczestniczyć. Gmina Stare Miasto często jest również organizatorem 
niższego szczebla, czyli zawodów powiatowych, które odbywają się w Żychlinie zarówno zimą, jak  
i latem. Jeśli chodzi o reprezentantów gminy, powiem, że tradycyjnie już przede wszystkim kolega 
Mirosław Sawicki, który w konkurencjach rekreacyjnych zajął pierwsze miejsce. Do tego był Pan Wie-
sław Jasiński z Zakładu ZLGK. Trzecie miejsce w podnoszeniu ciężarów. Moja skromna osoba dwa 
medale. Byli ze mną również, była z nami również siódemka piłkarzy. Nie obronili tytułu, w tym roku 
czwarte miejsce. Natomiast oczywiście dziękuję wszystkim za to, że pojechali i że mogliśmy tam być. 
Dodatkowo z nami był jeszcze Radny Powiatowy, Pan Przemysław Szafran. I jak zawsze proszę 
wszystkich o może większe, znaczy większe zaangażowanie o to, żebyśmy w następnych latach mieli 
więcej reprezentantów. Zwłaszcza, zwłaszcza samorządowców. Jako powiat koniński w Wielkopolsce 
drugie miejsce. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. 
 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – W tym punkcie o głos prosił Radny Powiatowy, Pan Ryszard  
Nawrocki. Udzielam głosu. 
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Pan Ryszard Nawrocki – Szanowni Państwo Radni, Państwo sołtysi, ponieważ nie mogłem 

uczestniczyć w wielu sesjach w ostatnim okresie z uwagi na to, że nałożyły się również terminy wielu 
ważnych zadań u nas w powiecie i dlatego też chciałbym się podzielić z kilkoma informacjami z Pań-
stwem. Po pierwsze, to chciałbym pogratulować jeszcze udzielonego absolutorium Panu Wójtowi, 
Pani Skarbnik, całej służbie finansowo-księgowej, wszystkim pracownikom Samorządu Miejskiego. 
Tak się akurat składa, że na wójta absolutorium pracują wszyscy. To jest radni, sołtysi, organizacje 
pozarządowe i również ogromne słowa uznania dla tych wszystkich, którzy uczestniczą w całym pro-
cesie realizacji planu zadań społeczno-gospodarczych danej gminy w danym roku. Także jeszcze raz 
serdeczne gratulacje. My jesteśmy akurat już też po absolutorium jako członek zarządu, cały zarząd  
i Pani Starosta 25. otrzymaliśmy. Także w tej kadencji Zarząd Powiatu pracuje w składzie pięciooso-
bowym na czele z Przewodniczącym Zarządu Panią Katarzyną Fryza, która jest Starostą Konińskim.  
To też tak dla informacji tutaj Państwa radnych, żebyście też wiedzieli. My posiedzenia zarządu mamy 
zazwyczaj raz w tygodniu nieraz i częściej. W zależności od ilości spraw, problemów, które do nas 
wpływają czy z komórek organizacyjnych powiatu, czy również z gmin innych organizacji na terenie 
powiatu konińskiego. Przechodząc do spraw takich tutaj lokalnych, to po pierwsze chciałbym poin-
formować, że praktycznie wszystkie zadania, które mamy w budżecie, a dotyczą gminy Stare Miasto 
zostały już w bieżącym roku wdrożone. To jest tak. Modernizacja ulicy Staromiejskiej w Żychlinie. 
Zadanie, które było przekładane już od dwóch lat, w końcu udało się to sfinalizować. Przeznaczyliśmy 
w budżecie ponad 400 tysięcy złotych. Się okazało po mojej wizji również i służb drogowych, że nie-
stety ten zakres musi być zwiększony w Żychlinie z uwagi na fatalny stan krawężników, który tam jest. 
Podjęliśmy na zarządzie pozytywną opinię wnioskodawcy, czyli Zarządu Dróg i na sesji ostatniej rada 
jednogłośnie zwiększyła środki o kwotę 70 tysięcy złotych na wymianę krawężników, tak aby również 
ta droga po remoncie wyglądała zupełnie inaczej. Drugie zadanie to jest też duże zadanie, bo wartości 
czterech milionów złotych. To jest cała modernizacja przebudowa drogi w Barczygłowie. Zadanie jest 
całkowicie przygotowane, kompletne. Rozstrzygnięcie przetargu będzie 12 lipca bieżącego roku  
i wtedy okaże się, kto będzie wykonawcą tej drogi w Barczygłowie. Nie mówię o zakresie, bo to wyni-
ka również z wszelkich dokumentów, które są dokumentami źródłowymi niezbędnymi do ogłoszenia 
przetargu. Trzecie zadanie, które również pilotujemy i jeśli tylko będzie nabór do Urzędu Marszał-
kowskiego, w zależności jaką ścieżką to pójdzie, mówię o dokończeniu drogi Lisiec Wielki-Niklas.  
Zadanie jest kompletnie przygotowane. I również jak tylko będzie nabór jest gotowe, aby ten wniosek 
złożyć. Jeśli uzyska akceptację, znajdzie się również w projekcie Budżetu Powiatu Konińskiego. Rów-
nież w tym roku podejmujemy i przeznaczyliśmy 2 miliony złotych właśnie tutaj dla gminy Stare Mia-
sto, jeśli chodzi o stołówkę Zespołu Szkół Ekonomiczno-Usługowych. Gruntowny, kapitalny remont 
stołówki, która jest, że tak powiem w gestii naszej szkoły Zespołu Szkół Ekonomiczno-Usługowych  
w Żychlinie. No i to też, że tak powiem poprawi i funkcjonalność tej szkoły, i poprawi warunki żywie-
nia, warunki korzystania z tej stołówki. Mamy jeszcze tutaj takie bezpieczne przejście jedno w gminie, 
ale to jest zadanie niewielkie, także to ono będzie również tutaj zrealizowane. I tak na bieżących jesz-
cze spraw. Powiem tak, dożynki powiatowe odbędą się 7 września. Termin na zarządzie został już 
zaakceptowany. Jest to sobota i wszystkie samorządy gminne mogą już teraz, że tak powiem dosto-
sowywać sobie swoje imprezy lokalne, środowiskowe do tego terminu. One odbędą się w Sąpolnie.  
I jeszcze jedna rzecz. Jesteśmy po walnym zgromadzeniu, walnym zebraniu sprawozdawczo-
wyborczym Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski, ponieważ jest to stowarzyszenie, które 
zrzesza już dzisiaj prawie 150 samorządów gminnych, powiatowych, starostw. Gmina Stare Miasto 
jest również członkiem tego stowarzyszenia, powiat koniński również. W dniu wczorajszym przystąpi-
ła gmina Krzymów, w najbliższym czasie przystąpi miasto Koło, powiat kolski, gmina Chodów i gmina, 
i miasto i gmina Przedecz. Mówię o tym dlatego, że chcemy jeszcze bardziej być aktywni w zakresie 
problemów, które nurtują samorządy. Dzisiaj tu była mowa i Pani Skarbnik to podkreśliła. Zorganizo-
wałem 17 czerwca takie seminarium dla wójtów, burmistrzów, starostów, całej aglomeracji tutaj 
powiatu i Subregionu Konińskiego na temat przygotowywanych propozycji zmian dochodów JST.  
Ja celowo o tym mówię, żebyście Państwo wiedzieli, mogli obserwować cały tok postępowania, 
zmian legislacyjnych, które dotyczą tej ustawy, a ona ma wejść 1 stycznia 2025. Na ten moment zna-
my ogólne założenia, wiemy jak ma być liczony podatek PIT, podatek CIT, ewentualnie udziały  
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w podatku zryczałtowanym, w którym w tej chwili do tej pory gminy nie miały udziału. Będzie rów-
nież taki model, który będzie brał pod uwagę liczbę mieszkańców w danym samorządzie. I jak tylko 
uda nam się uzyskać z Departamentu Finansów Samorządowych Ministerstwa Finansów, odwrotnie 
Państwu podamy, jak gminy widzą się, jeśli chodzi o wielkość finansów na rok 2025. Na ten moment 
ja uważam, że pewne rozwiązania są nie do przyjęcia, jeśli chodzi również o gminy wiejskie. Mówię 
już o tym dzisiaj, ponieważ no nie widzimy tam zdecydowanego wzrostu albo zdecydowanej popra-
wy, jeśli chodzi o wielkość liczonych dochodów dla gmin, a głównie sektora wiejskiego. Tak akurat się 
złożyło, że ja będę reprezentował po wyborze jako Wiceprzewodniczący Stowarzyszenia Gmin  
i Powiatów Wielkopolskich nasz Subregion Koniński i wreszcie całą Wielkopolskę w Zespole Finansów 
Publicznych, gdzie jeśli te rozwiązania będą niekorzystne, będziemy starali się te opinie wydawać 
negatywne. Natomiast uważamy, że ta reforma powinna być dokonana od 1 stycznia 2026, a nie 
2025 i poświęcić jeszcze rok z udziałem skarbników, wójtów, burmistrzów, starostów, żeby w końcu 
uporządkować cały system finansów samorządów lokalnych. Tyle z mojej strony. Chciałem podzięko-
wać wszystkim, którzy zapraszają nas na te lokalne pikniki, lokalne imprezy środowiskowe, bo to też 
są dla nas cenne uwagi, cenne wskazówki, które wykorzystujemy w pracy naszego samorządu powia-
tu. Dziękuję bardzo. Jeśli są pytania, bardzo proszę. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Radnemu Powiatowemu. Czy ktoś z Pań, Panów 

radnych chciałby w tym punkcie zebrać głos? Udzielam radnemu Stasiakowi. 
 
Pan Mirosław Stasiak – Proszę Panie Sołtysie, Pan był pierwszy może ode mnie, proszę bardzo. 
 
Pan Wojciech Wojciechowski – W imieniu sołtysów chciałbym podziękować Wysokiej Radzie, 

Panu Wójtowi za podwyższenie naszej Rady Sołeckiej. Na pewno zużyjemy ją w najlepszym celu. 
Dziękuję bardzo. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Stasiak – Jeśli można, mam pytanie do Pana Radnego Powiatowego. Panie radny, 

ja mam pytanie w związku z chodnikiem w kierunku Trójki. Jak wygląda ta sytuacja? Czy będzie to 
ujęte w najbliższym budżecie? Bo już mamy koniec czerwca, początek lipca, wakacje, sierpień. Wnio-
ski do budżetu do września, czy do października? Jak to wygląda? Czy Pan jako radny i drugi nasz rad-
ny, Pan Przemek planujecie zabezpieczenie środków na ten chodniczek, od który już walczymy kilka 
lat? Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu Radnemu Pawłowi Kwiecińskiemu. 
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo Radni, Panie Wójcie. 

Znaczy ja chciałem, znaczy w mojej miejscowości, konkretnie Lisiec Wielki, ulica Makowa jest znak, 
który ogranicza prędkość do 30 na godzinę. Ten znak stoi już tam kilka lat. Ja chciałbym, żeby odpo-
wiedni nasz referat przyjrzał się, czy tam jest konieczne nadal to ograniczenie do 30 na godzinę?  
I jeszcze jedno. Ja już wspominałem kiedyś. Chodzi o organizację ruchu przy sali czy wokół sali gimna-
stycznej. Na jakim etapie? Podejrzewam, że prace się rozpoczęły, bo póki co tam nie ma żadnego 
znaku informacyjnego. Czy jest ta droga, czy można wjechać, czy nie można wjechać. Tam jest kom-
pletny taki bezkrólewie. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś w tym punkcie chciałby jeszcze, radny? Pan Wójt będzie 

odpowiadał od razu? 
 
Pan Dariusz Puchała – Znaczy, nie, nie. Ja mam prośbę Drodzy Państwo, bo tak jakby ustaliliśmy, 

tak interpelację na piśmie. Ja wtedy wiem konkretnie, czego dotyczy sprawa. Oczywiście tutaj zorien-
towaliśmy, ale jeżeli na przeszłość, to bym prosił w ten sposób, tak? Dziękuję. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dobrze, dziękujemy. Radny Soszyński? 
 
Pan Robert Soszyński – Może zanim na piśmie, czy wykaszamy trawę na naszych, przy naszych 

drogach gminnych? Robimy takie czynności? Czy to jest? 
 
Pan Dariusz Puchała – Oczywiście, tak. Określony jest harmonogram, tylko w tym przypadku 

drogi są i nasze, i krajowe, i mamy tutaj, że tak powiem, powiatowe. Ale to proszę zgłaszać do Refera-
tu Inwestycji. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Ktoś w tym punkcie chciał? 
 
Pan Robert Soszyński – Jeszcze jeden temat. Chodzi o skrzyżowanie przy szkole, to co nowe zo-

stało w tej chwili otwarte w Żdzarach. Tam skrzyżowanie, no łuk. I po prostu zdarzyło się kilkakrotnie, 
że jadący autami chcieli jechać prosto, po prostu nie wykonali manewru. No nie wykonali tego łuku, 
skrętu. Czy można zastosować jakieś dodatkowe oznaczenie na przykład? Nie wiem, że z daleka, że 
jak mrugnie światłami w nocy szczególnie, bo wszyscy jeździli prosto, w tej chwili jest to nawyk. 

 
Pan Dariusz Puchała – Już odpowiem na szybko. To jest droga krajowa, czyli oczywiście możemy 

wystąpić z pismem do Generalnej Dyrekcji o to, żeby załóżmy w jakiś sposób doinformować jeszcze 
tych kierowców, ale to musimy na wniosek po prostu. Dziękuję.  
  

Przewodnicząca Rady Gminy – Udzielam głosu radnemu Soszyńskiemu. 
 

Pan Andrzej Szyszyński – Ja mam do Pana Damiana. Chciałem zgłosić wycinkę drzew na ulicy  
Lisieckiej i uschnięte gałęzie, bo łamią się i spadają na ulicę. 
 
 Pan Damian Majewski – Ja może tutaj odpowiem od razu. Ulica Lisiecka jest ulicą powiatową, 
mamy tutaj przedstawiciela Zarządu Powiatu, na pewno skierujemy również tą prośbę. Dziękuję bar-
dzo. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dobrze, czy ktoś jeszcze w tym punkcie chciał? Dobrze, to bardzo 
proszę.  
 
 Pan Ryszard Nawrocki – Tak jak w każdym samorządzie trwa procedura budżetu. Chodnik w kie-
runku Trójki będzie w propozycjach, w propozycjach do budżetu. Natomiast jaki będzie finał, to tak 
jak u Państwa. Trudno mi dzisiaj powiedzieć, czy Rada Powiatu przyjmie również go do realizacji. On 
w propozycjach na pewno będzie. Dziękuję bardzo. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Ja tylko przypomnę o zasadzie składania interpelacji na 
piśmie. Radny Tymon Zioła. 
 
 Pan Tymon Zioła – Ja naprawdę krótko, natomiast faktycznie pociągnąłbym troszeczkę ten temat 
kolegi Soszyńskiego. Zimy słabe są w ostatnich latach, natomiast regularnie powstaje temat, kiedy 
ten odcinek, kiedy następny. Dla mnie osobiście to się troszeczkę uregulowało, kiedy mamy harmo-
nogram odśnieżania, że komunikacja miejska, MZK, PKS, szkoły, strategiczne skrzyżowania. No i w 
mojej ocenie to się troszeczkę ustabilizowało, że no ktoś gdzie, na jakiej ulicy wie, gdzie mieszka,  
no to w pewnym sensie wie, kiedy, jak długo ma czekać. Z tym koszeniem faktycznie jest identycznie. 
Co roku, kiedy u mnie, a kiedy tam, a w miejscowości obok to już dawno było. Może byłoby dobrze, 
gdyby faktycznie taki harmonogram koszenia, zdaję sobie sprawę, że są najróżniejsze święta, okazje 
państwowe, kościelne i tak dalej. I ten harmonogram się, ulega zmianom. Natomiast gdyby taki po-
wstał, może unikniemy tych pytań. Później docinek, że w miejscowości X to już tam trzy tygodnie 
temu odrosło, a u mnie jeszcze nigdy nie było i raz na zawsze może jak z tym odśnieżaniem w jakimś 
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stopniu przynajmniej zakończyłby się temat, więc oficjalnie chciałbym prosić o taki harmonogram co 
roku i unikniemy niepotrzebnych dyskusji. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Czy ktoś w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? 
Może ktoś z Panów Sołtysów? Jeżeli nie, to przechodzimy do punktu 11.  

 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad III sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam dzisiejsze obrady III sesji Rady Gminy. Dziękuję za 
udział.   

III sesja zakończyła się o godz. 12:38. 
 

    Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

  /-/ Mateusz Staciwa               /-/ Ewelina Andrzejak 

 


